
Oświadczenie złożone 

przez senator Alicję Chybicką 

na 39. posiedzeniu Senatu 

w dniu 24 marca 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do sekretarza stanu w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów, pełnomocnika rządu 

do spraw cyberbezpieczeństwa Janusza Cieszyńskiego 

Oświadczenie dotyczy cyberbezpieczeństwa, a konkretnie cyberbezpieczeństwa dzieci i młodzieży. 

Informatyzacja, która odbywa się w tej chwili w postępie geometrycznym, jest rzeczą jak najbardziej po-

zytywną, nikt z nas nie wyobraża sobie życia bez komputera, komórek, sieci komórkowych. Postęp w tej 

dziedzinie w postaci wprowadzenia szybkich łączy 5G jest niewątpliwie wielkim sukcesem informatyki. 

W samej ochronie zdrowia dokonano też ogromnego postępu, mam na myśli e-zdrowie, które obejmuje elek-

troniczne prowadzenie pacjenta, elektroniczne wystawianie recept, teleporady, telekonsultacje, opisy zdjęć 

rentgenowskich, rezonansu magnetycznego, tomografii komputerowych czy też innych badań. To wszystko 

jest bezcenne. Ale to wszystko ma też inne oblicze.  

Dlatego moje pytanie do Pana Ministra jest następujące: jak ten gwałtowny rozwój informatyzacji wpływa 

na zdrowie polskich dzieci i co w tej materii zostało zrobione? Pytam, bo dotarły do nas z wielu stron takie 

głosy, że żłobki, przedszkola, szkoły nie powinny posiadać wi-fi. Przy czym ja nie mówię, że ja tak uważam. 

To jest pytanie. 

W dniu 11 kwietnia na terenie Senatu odbędzie się posiedzenie, na które zaprasza marszałek Senatu, pan 

prof. Tomasz Grodzki, ja jako przewodnicząca Parlamentarnego Zespołu do spraw Dzieci, senator Aleksan-

der Pociej, który jest przewodniczącym Komisji Praw Człowieka, Praworządności i Petycji – m.in. tam odby-

ła się bardzo dramatyczna dyskusja w tej sprawie, o której wspomniałam – i przewodniczący Parlamentarne-

go Zespołu do spraw Cyberbezpieczeństwa Dzieci, poseł Jarosław Sachajko. Tytuł tego posiedzenia to „Cy-

berbezpieczeństwo dzieci i młodzieży”. Mam nadzieję, że Pan Minister, który obiecał, że pojawi się na tym 

posiedzeniu, na nim będzie. 

Będziemy tam omawiać następujące tematy: cyberbezpieczeństwo dzieci i młodzieży a dobro płynące 

z informatyzacji życia, wpływ promieniowania elektromagnetycznego na zdrowie dzieci i młodzieży, omó-

wienie raportu 5G wykonanego na zlecenie ministra zdrowia, projekt rozporządzenia Rady Ministrów 

w sprawie przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko a konsekwencje dla oceny odzia-

ływania projektowanych stacji bazowych telefonii komórkowej, nadzór nad promieniowaniem elektromagne-

tycznym od urządzeń telefonii komórkowej, odziaływanie elektromagnetycznych fal milimetrowych na 

zdrowie, po czym przejdziemy do podsumowania, zastanowimy się, czy ta księga jest biała, czy też np. czar-

na. 

Jest to bardzo ważne, bo ja, jako lekarz pediatra, mam takie odczucie, że natłok informacji płynących do 

młodych ludzi, do małych dzieci z różnych źródeł informatycznych bez odpowiedniej edukacji jest szkodliwy 

dla ich rozwoju, dla ich mózgów i że w tej materii jest bardzo dużo do zrobienia. 
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